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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Mager Andrea, tárca nélküli miniszter (nemzeti 
vagyon kezeléséért felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért bünteti a MÁV az utasokat?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

 

A MÁV személyszállító vonatain (100 kilométeren belüli utazás esetén) a menetjegy vásárlásakor 
az utasnak meg kell határoznia az utazás kezdő időpontját (a vonat indulását, percre pontosan), 
ezután a menetjegy 4 órán keresztül érvényes. Ez a mintegy három évvel ezelőtti módosítás váltotta 
fel azt a gyakorlatot, amely szerint az előre váltott menetjegy a kiadott napon belül érvényes, 
időkorlát nélkül. Különösen problémás ez a visszaútra szóló menetjegyekkel, amiket az utas előre 
szeretne megvenni, például akkor, ha dolgozni megy vagy valamilyen programra egy másik 
városban.

Ez a szabályozás felesleges és életszerűtlen, csupán azt érték el vele, hogy megnehezítik az ingázó 
utasok helyzetét. Egy utas érdeklődésére a kalauz azt válaszolta, azért hozták ezt a rendeletet, mert 
ha nincs jegyellenőrzés azon a vonaton, amelyiken az utas éppen utazik, akkor ne használhassa fel a
jegyet még egyszer.

Egyszerűen döbbenetes. Eleve meggyanúsítják az utasokat, hogy bliccelni akarnak, azonkívül nem 
valószínű, hogy valaki ismét elvonatozik például Budapestre ugyanazon a napon, újabb jegyet 
váltva, hogy aztán kvázi ingyen ismét hazamenjen. Ráadásul, ha nem tudja az utas pontosan, mikor 
akar aznap hazamenni, melyik vonattal, megveszi ugyan a jegyét visszafelé, de a négyórás 
érvényesség miatt marad az idegeskedés, hogy eléri-e azt a vonatot, ami az időkeretbe belefér.

Kérdezem Önt:



 
• Miért az utasokat büntetik, miért nem fizetik meg rendesen a kalauzokat, hogy biztosított 

legyen minden vonaton a jegyellenőrzés?
• Mikor vonják vissza ezt az értelmetlen rendeletet?

Várom válaszát.
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